
Dezbatere_publică_Nr._2_ -_Proiect_de_hotărâre_ pentru aprobarea condiţiilor de 
eliberare a „avizului de amplasare", precum şi pentru aprobarea reţelei de 
amplasamente a mobilierului urban pentru comercializarea florilor, a presei şi a 
cărţilor pe domeniul public din Sectorul 2 al Municipiului Bucureşti 

Primar Radu Mihaiu: Văd o prezenţă atât de numeroasă, este a 2-a dezbatere în ceea ce 
priveşte amplasarea florăriilor şi chioşcurilor de presă-carte pe domeniul public şi vreau să 
spun că această dezbatere nu este un exerciţiu prin care primaru I zice ceva şi vă anunţă 
nişte lucruri care aşa rămân bătute în cuie, ci aştept de la dvs. să contribuiţi cu idei, cu 
propuneri pentru a îmbunătăţi acest regulament. Deci avem un regulament de amplasare pe 
domeniu public al chioşcurilor pentru florării şi pentru presă-carte. Din ce înţeleg, majoritatea 
covârşitoare sunt aici pentru florării. Bun, haideţi să pornim de la situaţia care este în acest 
moment reglementată. Există o reglementare anterioară din anul 2013. Sper să nu greşesc 
anul care spune că avem 174 de amplasamente pentru florării. Din aceste 174, 47 nici măcar 
nu există. Deci nu sunt florări acolo la pe pe loc, pe locaţie. 

Rămân un număr de florării care se află în următoarea si tuaţie : pe propunerea pe care am 
făcut-o, 71 de florării sunt propuse spre a fi păstrate spre a rămâne pe locu l lor, 56 sunt 
propuse spre desfiinţare. Şi acuma întrebare este dintre cele propuse spre desfiinţare, de ce 
vrem să le desfiinţăm? Sunt câteva reguli apropo de cum vrem să folosim spaţiul public: una 
din reguli este să avem spaţiu suficient pentru pietoni , pentru că de foarte multe ori avem 
situaţii în care diverse florării îngustează foarte mult trecerea pentru pietoni şi acolo unde nu 
avem spaţiu de minim 2m nu putem să păstrăm o florărie. Pen tru că în primu l şi în pri mu l 
rând spaţiul trebuie să fie pentru a putea fi circulat, acolo unde nu avem spaţiu de 2m am 

propus desfiinţarea. 

Al 2-lea criteriu este vizibilitatea maşinilor, dacă maşinile nu pot să vadă în intersecţie sau 
după colţ din cauza unei florării . Nici ăsta nu este un lu cru în regulă.Au fost destule acciden te 
produse din acest motiv şi am propus desfiinţarea. Al 3-lea criteriu important să nu se afle 
pe spaţiul verde. Avem florării pe spaţiul verde, ceea ce este total anormal şi ele ar trebui 
să fie pe protuar, dacă e să le păstrăm. Al 4-lea criteriu important: să nu blocheze semne 
de circulaţie , pentru că siguranţa în trafic este încă o dată un lucru foarte, foarte important. 
Deci astea au fost câteva din regulile pentru ropunerile pe. În afară de aceste criterii, am 
cerut de la taxe ş i impozite o situ aţi e ş i vreau să vă spun că din toate florăriile care au 
fun ctionat si ca re au o formă de fun ction are doar 62 sunt cu taxele la zi. , , , 

Deci eu ştiu că aici, astăz i sau mă rog, ieri, că situaţi a este de ieri. 62 de florări au taxele 
plătite la z i. Acum mie nu mi se pare normal ca acest lu cru să se întâmple ş i să avem cu taxa 
la zi doar 62 de florării. Datoriile pe care le au florării le la taxe ş i impozite ajun g la 
3.000.300,02 lei. Da. Deci dacă e să vorbim în bani vechi, su nt 33 de miliarde de lei vechi. 

A, astea sun t datoriile, pentru că o parte dintre dvs. că pot să spu n cu siguranţă că su ntev 
mai mult de 62 aici, nu şi-au plătit taxele. Florării le existente au datorii de peste 33 de miliarde 
de lei vechi sau 3.000.300 de lei noi. A. Deci datorii foarte mari. 



Pot să vă spun că le-am numărat, acuma stăteam şi le număram pe cele propuse să rămână. 
Avem 19 florării cu toate taxele plătite la zi, 19 din cele propuse să rămână . Restul nu-s cu 
taxa la zi. Din cele propuse spre desfiinţare avem trei , opt, 11 şi cu unu 12, 12 cu taxă la zi. 
Eu vă spun că asta este inacceptabil. Nu se poate acest lucru, adică indiferent cum stăm, 
discutăm despre meserie tradiţională, despre faptul că nu e normal să rămânem cu datorii 
de acest fel. Acum mai am de văzut nişte date, deci v-am zis, sunt 174 de locaţii, dintre care 
pe 47 nu mai există nimic; din 56 propuse spre desfiinţare ieri dimineaţă 1 O erau închise. Din 
cele 71 care au fost propuse să rămână, 15 erau închise. Deci avem flo rări i care stau 
închise . 

Mai am încă ceva. Sunt persoane, sunt şi firme care au nu o florărie, ci mai multe florării. 
Sunt nouă persoane fizice autorizate, nouă PFA-uri care au câte două florării. Dintre cele 
nouă PFA-uri, patru au datorii, cinci sunt cu taxe la zi. Staţi aşa că ajungem şi acolo. Există 

un PFA care are trei florării, deci o persoană fizică, care are trei florării. Toate cele trei florării 

au datorii . Nu-s cu taxele plătite niciuna din cele trei. Pentru niciuna din cele trei florării nu s
au plătit taxele. Ce spuneţi sunt trei SRL-uri care au câte două florării. Dintre cele trei SRL
uri, un SRL este cu ambele floră rii cu taxele plătite la zi. Un alt SRL este cu o fl orărie cu 
taxele plătite şi cu una fără taxele plătite. Şi cel de-al 3-lea SRL e cu datori i la ambele florării. 

Acuma eu vă întreb dacă de-a lungul timpului , eu nu vă ştiu, nu vă cunosc, dacă nu s-au 
plătit taxele astea şi dacă s-au rămas cu datorii atât de mari, ce ar trebui noi să facem? Care 
sunt măsurile? Termenul de plată este la taxe şi impozite. În fiecare an există termen de 
plată, în fiecare an , dar termen ul de plată este pân ă în martie sau până în septembrie. 
Termenele de plată sunt până în martie pau până în septembrie , nu-s până în decembrie . 
Deci jumătate se poate plăti până în martie ş i încă jumătate până în septembrie , pân ă pe 30 
septembrie. Şi astăzi, astăzi suntem în noiembrie şi cu taxe neplătite. Deci e greu, dar sunt 
unii care au de pl ată zeci de mii de lei noi , ad ică su te de milioane vech i. 

Ce facem cu ei, e răul lor, da, o să se supere că până acum au stat fără să plătească. Vă 

rog, doamnă. Nu se poate face o plată eşalon ată, să lucreze Primări a împreună cu dânşii, 
pentru că mie mi se pare că toată lumea e voluntară să pl ătească . Întrebarea e de ce n-au 
putut să plătească? Poate au avut anumite cheltuieli, poate au, poate au avut an umite 
probleme financiare, nu se poate ajunge la o înţe legere cu Primăria sau cu fiscu l, de exemplu, 
cu plăţi eşalonate. Acum probabil ş i se mai întâmplă aceste lu cruri cu diverse firme sau cu 
diverse persoane care au datorii dacă fac cerere. Dar nu ex i stă nimen i cu cerere . Mai 
degrabă pare că unii şmech eri ş i a lţii fraieri, mă scuzaţi, cred că unii care su nt fraieri sunt ăia 

care plătesc taxe şi a lţii su nt şmecheri care nu plătesc. 

Poate n-au ştiut că pot face cerere. Uitaţi , astăzi toată lu mea află că poate să facă cereri 
pentru eşalonarea datoriilor. Eu zic că dacă aţi comu nica un pic mai bine, poate lumea ar şti 

lu crurile astea, ad ică taxele pentru o floră rie su nt nişte taxe mici , că de asta avem această 
discutie, că altfel nu s-ar da floră rii , s-ar închiria asa cum exi stă florării în Sectorul 2, care îsi 

' ' ' 
închiriază spaţii comerciale care sunt mult mai scumpe. Deci înţe l eg că o parte din 
persoanele de aici nu-şi permit să-ş i închirieze spaţii, că su n tfl orări i, l a nţuri de florării care 
funcţionează bine mersi, nu avem nicio problemă cu ele, dar asta nu intră în discuţia noastră 



şi care plătesc nişte chirii acum, pentru ceilalţi înţeleg că este o sumă mai mică şi este o 
sumă mai mică, semnificativ mai mică şi care n-au fost plătite unele dintre ele niciodată. 

Nu există nicio plată pentru unele din aceste florării acum, dacă ele su ntîntr-o perpetuă criză 
financiară. Nu-mi este foarte clar dacă ele vor ieşi vreodată, că nu s-a făcut nicio plată. Nu 
ştiu dacă pot să fac acest lucru . Tocmai eu. Ce aş propune este tocmai faptul să se în ceapă 
un dialog tocmai pentru ca Primăria să-şi recupereze datoria şi mă rog ANAF-ul să 
recupereze datoria şi lumea să fie în regulă , că totuşi pare că majoritatea oamenilor e de 
bună credinţă şi ar vrea să îşi plătească aceste datorii din câte auzim aici. Deci poate ar 
trebui făcut un pas către o mediere, către o înţelegere împreună cu aceste floră rii , să 

plătească măcar eşalonat, să înceapă să plătească, dar cu multă cornu nicare către dânşii, 
să ştie care sunt paşii de făcut pentru a cere această eşalonare, în ţeleg ce spuneţi dvs. 

Şi cumva acest lucru se putea face din 2013 până acum. Nu s-a făcut nimic în p rivinţa asta. 
De ce avem acum această discuţie? Pentru că în acest moment analizăm cum este ocupat 
spaţiul public şi de multe ori este ocupat gratuit, pe nişte conexiuni care au existat la un 
moment dat şi înţeleg că astfel de firme se vând, florăriile se vând, deci oamenii încasează 
bani, dar taxele nu se plătesc pe ele, pe spaţiu I care este public, că eu n-am nimic cu nimeni 
şi fiecare îşi poate vinde propria afacere fără probleme. Nu mă deranjează acest lucru pe 
SRL, scuzaţi, se poate la SRL se pot multe, există multe tertipuri pe care le-am văzut. Ce 
aveţi dreptate? A SRL, majoritatea au PFA-uri, într-adevăr aşa este. Majoritatea au PFA-uri. 

Nu vă mai spun că este o doamnă care mi -a zis că s-a întors din An glia, că vreau să îi 
desfiinţez florăria şi ea stătea în Anglia, nu ştiu dacă e aici. În sa l ă m-am întâln it cu dvs. Da, 
v-aţi întors din Anglia, unde stăteaţi ? De cât timp, doamnă? Dar vă întreb de când? Păi vă 

rog, de cât timp su nteţi în Anglia? 

Vorbitor 1: Domnu primar, Eu nu locuiesc acolo, în Anglia. Ce spuneţi? Eu nu locuiesc în 
Anglia, am fost în vizită la familia mea, cum am ş i spus am cât timp, 

Primar Radu Mihaiu: Doamnă h aideţi că am avut această discuţie unu la unu? Cât timp aţi 

fost plecată ş i mai mult de o lun ă de zile ş i oricum mătuşa a fun cţi o nat acolo? Deci a 
fun cţionat? Mătu şa dvs, nu ? Ş i întrebarea este dacă e normal ca la aceste floră rii să 

fun cţi on eze mătu şa , unchiul, vărul, prietenul, cunoştinţa. 

Când vă dau cuvântu I, imediat o să vă dau cuvântu I. Deci avem ş i astfel de situaţii în care 
de fapt cine a preluat fl orări a nu o operează, nu stă la florărie. Este o realitate, lu crează 

altcineva decât persoana care are contractul. E o realitate. Trebuie să înţe l egem şi acest 
lu cru ş i trebuie să ne întrebăm dacă e normal să lăsăm fl orăria prietenului, văru lu i, de-al 2-
lea, de-al 3-lea, de-al 5-lea sau persoana care eh iar face meseria stă acolo, în florări e sau 
nu . Şi eu am tot respectul pentru oameni i care muncesc ş i care nu îşi găsesc alte metode de 
a face un rost, de a-ş i întreţine familia. Am tot respectul din lume, ex i stă şi vreau să sprijin 
aceste persoane atâta timp cât se supun unor reguli care nu mi se par anormale. Regulile 
astea sunt simple, ne plătim taxele, facem cu răţeni e, fu ncţionăm. 

Adi că să nu ţinem o fl o rărie pentru că nu vrem să o ia altcineva, că am auzit şi de cazuri de 
astea. Eu am două fl oră rii, nu le folosesc pe amândou ă, dar dacă o las pe una din ele, sigur 



vine altcineva să mi-o ia si mai bine o tin eu sivă zic că su ntcazuri si de astea si asta nu mi 
, ' , t t 

se pare normal. Da, şi eu aş vrea. Aş vrea să găsim împreună o rezolvare la această situaţie. 
Vă rog primul rând. 

Vorbitor 2: Bună ziua, şi aş vrea să spun colegilor mei că vorbesc în numele meu şi numele 
altor multora. Dvs. aţi enumerat un regulamentde ordine interi oară pe domeniul public. Patru 
puncte ne-aţi spus dar eu, de exemplu , majoritate din tre noi, nu ne regăsim în acel 
regulamentcare aţi spus dvs. Cum semne de circulaţie, trotuar cu 2m şi totu şi suntem propuşi 
spre desfiinţare . Deci de aici ne dăm seama că lista întocm ită de către subordonaţii dvs. este 
greşită. Eu vă dau un exemplu la mine:suprafaţa totală este de 10m. Da sunt cu spatele la 
stradă, n-am nici semn de circulaţie, n-am absolut nimic, dar nu sun t pe listă de a rămâne 
aşa ş i colegul meu ,aşa şi colega mea şi aşa şi toată lumea.Aveţi în schimb un loc de păstrare 
pe Făinari , la co lţ cu intersecţie nu funcţionează nimeni de minim 7 an i de zil e, dar în schimb 
este pe lista aceea. Deci dvs. vreţi să eliminaţi locu rile care oamenii îşi întreţin famil ia ş i să 

le păstraţi pe astea care nu suntbun eca să -şi dea falimentsinguri? Ca să ren unţe ei singur? 

Nu , eu nu am renunţat. 

Deci ăsta e un plan pus la punct. Deci repet, din cele patru puncte enumerate de dvs. şi pot 
să fi e 1 O. Eu din pu netul meu de vedere mai este şi cel cu taxele. Staţi lin iştitcă nici din acela 
nu, nu , nu repet din tot ceea ce nu meraţi dvs. nu se regăsesc I a mi ne şi totu şi sunt propus. 
Vreţi desfiinţare? De ce? Mă scuzaţi? Ca să înţelegem, nu vreau să par în faţa colegi lor mei 
că vreau eu să mă bat pentru locu l meu . Ok, reprezint mai mulţi colegi de aici care nu se 
regăsesc în ce aţi spus dvs. Repet, este prost în tocmit, s-au făcu t în aşa fel în cât oamenii să 
renunţe la la meseri a asta, că nu-i vreţi dvs. în oraş. Asta e, din punctul meu de vedere . 

Primar Radu Mihaiu: Ok, lista asta nu a fost votată încă şi de asta am pus-o în consultare 
publică. De asta mă întâlnesc astăz i cu dvs. tocmai pentru că ştiţi mai bin e care sun t aceste 
lu cruri decât le vedem noi mergând prin oraş, că am fost prin oraş să le vedem şi poate unele 
ni s-au părut că fun cţionează sau nu funcţionează sau că ar trebui să fie păstrate din diverse 
motive, dar poate nu sunt cele mai bune. Unul din sensuri le acestei dezbateri este ş i să 

modificăm lista . Dacă avem o li stă de modificat, h aideţi să o modificăm, că nu e bătută în 
cuie. 

Vorbitor 2: Sigur. Păi, eu, de exemplu , astă-vară n-am fun cţionat. Două lun i de zi le am fost 
cu fetiţa mea în spital. Da, ş i n-am fun cţionat şi m-a găsi t poliţia l oca l ă că nu funcţionez. l-am 
a zis domnu le, dacă vrei să aduc documentele, că am fost în spi tal la Oradea cu fata mea, 
nu pot să stau nici eu , nici soţia, că ne-am internat cu ea. Deci am avut n i şte probleme 
med icale. Su nt cazuri la toată lumea aici de faţă, dar nu puteţi să spuneţi dvs. cum aţi spus 
rândul trecut, că în martie n-am funcţionat, când lumea atunci se luptă ca să facă un ban . Eu 
vă zic că au fost si în martie care nu au fu nctionat. Păi sunt astea? V i le nu măr eu acum, care 

' I 

aveţi dvs. pe li stă, le aveţi dvs. care nu funcţionează de 5anidezi le . Vi le spun eu dacă vreţi , 

că le ştiu. 

Primar Radu Mihaiu: Avem, după cum v-am spus mai devreme, sunt 15 fl orări i dintre cele 
propuse să rămână, care nu fun cţi onează . Le ştiu pe dinafa ră . Lista nu este întocmită greşit. 

Este întocmi tă după nişte reguli . Dacă dvs. spun eţi că l ocaţiil e alea nu au vad, că ş i asta e o 



discuţie. Dacă nu sunt, nu funcţionează, pentru că oamenii au plecatşi nu-i mai i nteresează. 

Sau poate nu funcţionează că n-au vad, nu ştiu care este motivu I, n-am de u ndesă-1 ştiu . Voi 
ştiţi mai bine decât mine acest lucru. Ce pot să vă spun este că această li stă este pusă în 
dezbatere, OK, şi că putem s-o modificăm. Ce nu mi-aş dori să se întâmple şi este o problemă 
peste tot, este să avem şase florării într-o intersecţie. Asta nu văd cum poate să fun cţioneze . 

În intersecţie la Maica Domnului sunt cinci. 

La Eminescu cu Mosilor sunt sase. Sunt nefolosite unele dintre ele. Deci ce vreau eu să vă 
' I 

spun este aşa. Dacă ce am mai observat, mă scuzaţi puţin , ce-am mai observat este că în 
ultima vreme florăriile arată mult mai îngrijit. Felicitări , iată că există şi o parte bună a acestei 
dezbateri. Faptul că florăriile arată mai îngrijit. 

Vorbitor 2: A venit poliţia locală la mine şi mi-a scris pe procesul verbal felicitări că sunte~ 
cu absolut toate la zi şi în schimb nu m-a pus pe lista, domnule, asta nu înţelegem, cum s-a 
întocmit lista. Deci noi vrem să modificăm lista; care n-au funcţionat ani de zile, bineînţeles, 
să se ridice , care au de plată . Ajutaţi-mă, ajutaţi-ne aici, vă rog, dar care are de p lătit nu e 
ceva grav, chiar şi un an. Cine are un an de plată nu mi se pare aşa de grabă. Da, cine este 
cu datorii de 3, 4, 5, 6 ani? Ok, am mai discutat, dar cei ca re au modificat acea listă nu mi se 
pare. Păi nu s-a modificat acea listă. 

Primar Radu Mihaiu: Am actualizat informaţiile pe care le avem despre acele florării. Da, 
lista asta nu este bătută în cuie. După cum v-am zis să colaboraţi cu asoci aţia care vă 
reprezintă, nu aveţi un protocol cu ei semnat? Ok, vă rog. Am avu t d i scuţi i cu Asociaţia 
Florarilor, am avut discuţii ş i păstrăm un dialog cu Asociaţia Florarilor ş i din punctul meu de 
vedere, asta este un lucru normal. 

Un protocol despre cum se întâmplă cu aceste fl orării n-avem că, evident, Asociaţia Florarilor 
vrea să apere toate florăriile, că nu poate să spun ă daţi-o pe aia afară sau daţi-o pe a il altă, 

că e asociaţia tuturor florarilor, nu e corect? Nu pot. Adică dacă îi vine Asociaţia Florari lor ş i

mi spune desfiinţaţi cinci fl oră rii, n-o să- i săriţi în cap şi o să zic pe trebuie să ne apăraţi pe 
toti. Asa o să faceti? Nu, da da, su nt florile care nu fu ncti onează.Ok. Deci nu Asociatia 

J J J J I 

Florarilor este nerezonabil să -i cer că-mi spun ă ce fl o rării să se desf i inţeze. E nerezonabil că 
n-o să o facă. La modul onest. O să-mi spun ă domn primar, ştiţi că eu ştiu că sunt unii care 
nu respectă regulile. Unde se poate, să -i repoziţionăm. Da unde se poate? Nu se poate peste 
tot? Nu , ascultaţi-mă puţin, ascultaţi-mă puţin. Deci nu se poate peste tot. 

În un ele locuri nu se poate. În un ele locuri su ntp rea mu I te fl ori.Pur ş i simplu într-o intersecţie. 
Acuma nu ştiu dacă ar trebui mutate altundeva, că poate se pot muta ş i altundeva, că nu e o 
problemă asta , dar dacă noi vrem să avem cinci sau şase flo rării într-o in tersecţie, repet la 
Maica Domnu lui sunt. E cu cinci fl orării ş i una dintre ele este aproape tot timpul nefolosită . 

Da, nu suferim toţi, doamnă, fiecare poate să -ş i s u sţin ă propria cau ză ş i să facem lucru rile 
în aşa fel încât cei care îş i păstrează curăţen i e, îşi plătesc taxele, respectă regulile astea, să 
rămână . Ce spu n eţi ? Au ven it cu desfiinţare la dvs. Depinde de de adresă, nu ştiu , mă scuza~ 

puţin, care e adresa, Doamnă, Dimitrie Pompeiu nu măru l nou ă. Aveţi dispoziţiil e de 
desfiinţare? la ne uităm să vedem mai pe l ângă dânsa. 



Sunt vreo patru ru Iote, cafea care nu funcţionează, alean u-s desfiinţate, alea rămân pe loc, 
aleanu su ntpe acest regulament, su ntpe alt regu !ament.Eu nu mă regăsesc în regulamentul 
dvs. Ca să vă spun de ce? Cel mare, nu măru I patru, Ştefan cel Mare, nu măru I patru ok, staţi 
să vedem mai întâi pe doamnă cu Dimitrie Pompeiu, ştim de ce e propus la şa i sprezece . 

Scuze, deci ideea principală este cum v-am zis care-s reguli le. Deci regulile pe care pare că 
le agreaţi, că dacă nu şi-a plătit taxele, că dacă nu lasă spaţiu, ascultaţi-mă puţin , că dacă 

nu lasă spaţiu pentru pietoni , că dacă e o problemă pentru semnele de circulaţie. Păi asta 
este, ne-am înţeles . Ăsta e un lucru tare bun. 

E un prim pas important. Cine nu se regăseşte pe listă ş i respectă toate aceste reguli, rog 
să-mi trimită o hârtie, un email către primar@ps2.ro şi să spună 

Vorbitor 3: Domn primar eu îmi cer scuze, n-am intervenit. Vreau să las la latitudinea 
fiecăruia să vorbească. Care ce-l doare. Dar dvs. aţi spuso li stă în care explicaţi-le oamenilor, 
că aici mă deranjează un aspect. Dacă nu nespuneţioamen iloradevărul ,atuncitrebuiesă 

vorbesc. Dvs. ati ales 71 de locatii , dar nu firmele, ati ales locatii le. Cele 126 de locatii, să , , ' ' ' 
spunem, existente, trebuie să se bată pentru cele 71 de locaţii, cele care au fost gândite de 
dvs. este adevărat? Nu? Atunci cele 71 de locaţii au continuitate, vor avea 71 de familii. 

Primar Radu Mihaiu: Continuitate pentru acele locuri nu am decis asta în că. E însă una din 
deciziile pe care trebuie să le luăm împreună, asta am înţeles ş i urmează să le dezbatem şi 
pe asta. Dar şi asta este important ce se întâmplă după aia, că părerea mea este că nu există 
120 şi ceva de persoane, 127. Nu exi stă 127 de persoane care sun t fun cţionale, care au 
taxele plătite în ultimul an. Păi cum să nu vorbim de taxe? Păi era bine pentru toţi dacă se 
plăteau taxele. 

Vorbitor 3: Am cerut o invitaţie să avem o discuţie constructivăpentru toţi f lo rarii, ne ocupăm 
ca ei să-şi plătească taxele. O să ne lu ăm. O ad resă de mail, chiar două sunt înregistrate. 
Nu ne-ati răspuns la niciuna. Nimeni din primărie. Nu ştiu de ce, nu ştiu de ce nu ne-a răspuns 
nimeni. 

Una e trimisă către dvs., un a e depusă la registratură. Dacă doriţi. Atunci sun secretara ş i vă 

dau ş i bonu rile de înregistrare să vedeţi ş i data, şi tot. Dacă vreţi, vă dau ş i data ş i ora când 
le-am înreg istrat ş i când le-am trimis. Ascultaţi-mă ş i pe min e, vă rog data ş i ora. Cu cine a 
fost la min e prezent la audienţă dacă vreţi, vă transmit şi asta. Sunt ni şte probleme interne 
pe care trebuie să le rezolvaţi ş i dvs. Nu doar eu din asociaţie . N-a fost nimeni la dvs. Aici s
ar putea să greşiţi, eu cred nu. Din asoci aţia noastră a florarilor nu a fost n imeni la dvs. ş i 

garantez. Poate a fost altcineva care vrea să răspundă de florari. Da, aceşti oamen i nu o să 
meargă cu nimeni decât cu asociaţi a. Haide să construim ceva pentru oamenii ăşti a, să şi 

rămână. Fiecare îşi ia angajamentul , îş i plătesc locurile. Angajamente una, nu fac, nu. Şi 

l-au plătit la termen. 

Primar Radu Mihaiu: Pă i nu-s plătite foarte multe, eu asta vă spun . Deci nu are niciun fel de 
garanţi e. Asta un a la noi, Doamnă, de an i de zile nu s-au plăti t, dare problema mea în 
situ aţi e . Dacă vorbiţi toţi deodată nu reuşim să le înţă l egem. 



Vorbitor 4: Vă rog, vreau să vă întreb ş i eu. Eu nu mă regăsesc pe lista, deci sunt la 127, 
Moşilor 127 da, dacă nu l ăsaţi multe florărese pe inte rsecţi e . E plătită la z i punct şi virg ulă şi 

singură pe intersecţie Moşilor cu Carol. Adevărul adevărat acum ani de zile în urmă aveam 
locaţi a în faţă. La ce? Când a venit PDL-ul forţat într-o duminică a spus dispar de acolo ş i 

m-a pus faţă la Imperial ca locaţi e. Eu am la 127. Mulţumesc frumos, deci trotuarul - acum 
nu mai sunt maşi ni pe trotuar, e cel puţin de 10m. Da, nu in comodez pe nimeni, pot să iau 
chioşcu l de acolo să-l mut la locul lui. 

Primar Radu Mihaiu: Ce vreau să vă spun aşa este că voi favoriza cu siguranţă pe toţi cei 
care-s cu taxele plătite la zi. O să mă asigur personal că cei care su ntastăzi cu taxele plătite 
la zi vor avea un loc, că mi se pare normal să se întâmple chestia asta. Deci au respectat 
autoritatea publică, au respectat contractu I, mie mi se pare normal. Acuma o să vedem care 
e locaţia , cum se întâmpl ă ş.a.m.d. O să discutăm cu e i şi o să ne asigurăm că au un loc. 

Vorbitor 2: Nu vă supăraţi , dar iar greşiţi din punctul meudevedere, pentru că sun tpersoane 
care n-au apucat să-şi plătească anul în curs, de exemplu, eu m-am împrumutat de bani să 
ajung cu fetiţa mea la spital şi am decât 600 lei restanţă, înseamnă că eu nu mai beneficiez 
de clemenţa dvs. 

Primar Radu Mihaiu: Eu spun că cin e este cu taxele plătite la zi va avea prioritate. Nu 
înseamn ă că ceilalţi nu, că o să dispară cu toţii. Dar vă spun că eu o să mă asigur personal 
că toţi cei care sunt cu taxele plătite lazi , că nu stau acum să văd alte probleme. Mă scuzaţi, 
mă scu zaţi puţin, n-o să stau acum să întreb pe fiecare dacă a avut un copi l în spital sau mai 
ştiu eu ce. Cine are taxele plătite la zi va avea prioritate cu s ig uranţă. Restu I nu în seamnă că 
o să dispară cu toţii. 

Nu înseamnă cu siguranţă că or să dispară ş i cu s i guranţă o să fac o diferenţă între cei care 
au restanţe de mai mulţi ani ş i cei care au restanţă pe anu l în curs. Că o diferenţă foarte, 
foarte mare între cineva care nu şi-a plătit niciodată taxele, că avem şi florării din astea şi 

cineva care nu ştiu , poate anul ăsta a avu t o problemă. Deci da, vom face o diferenţă . 

Vorbitor 3: Rugămintea mea e ca să terminaţi cuvântul, să expl i caţi , că mulţi dintre ei nu 
înţe leg . Acum e altceva ce aţi spus dvs., dacă nu interveneam eu, ei nu înţelegeau chestia 
asta. Aşa se face discriminare. Tu eşti plătit la zi, tu n-ai p l ăti t o lun ă, zbori? Da, bun, vă rog , 
n-a plătit 7 ani. Ce putere mai are dl. primar? 

Primar Radu Mihaiu: Bun, vă rog să nu ne certăm , vă rog să nu ne certăm. Cred că pot i eşi 

lu cruri bune, mai ales că din ce înţe leg eu de la dvs. agreăm faptul că regulile nu sunt 
nerezonabile. 

Vorbitor 5: Dl. primar îmi permi teţi ş i mie o secu n dă, 

Primar Radu Mihaiu: vă rog frumos, vă rog, doamnă 

Vorbitor 5: Eu am o sin g ură întrebare la dvs. Vă rog, asociaţi a şi cu dvs. colaborează . Da, 
cum colaborati dvs. cu asociatia? Mă scuzati, întrebarea e i ns istentă.Am avut discuti i de mai 
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multe ori şi avem discuţie , când a fost ultima d i scuţie a dvs. cu dl. preşedinte al Asociaţie i? 

Bun, aceste 71 de l ocaţii care dvs.spun eţi că rămân. De ce se aude în popor că vor fi licitate? 



Păi eu n-am cum. Eu aşa am auzit. Sunt primul venit, mi-aţi spus aşa. Vă rog, vă rog, vă rog, 
vă rog, credeţi că e rândul meu? Vă rog, nu mai vin cu nimeni. Eu voiam doar să discut cu 
dvs. 

Primar Radu Mihaiu: Acum vă rog frumos, ascultaţi este o discuţie legitimă asta, dar nu am 
propus deocamdată licitaţia. Ascultaţi-mă, dacă nu mă ascultaţi, nu pot să vă povestesc 
despre ce e vorba. Iar nu înţelegeţi, iar nu înţelegeţi, că nu mă lăsaţi. 

Vorbitor 5: Asta ar trebuie să ne facă să înţelegem ce se va întâmpla cu noi, florarii, dacă 
mă lăsaţi să vorbesc, dacă mă lăsaţi să vorbesc. Ce se întâmplă cu noi? Pe noi niciodată nu 
ne apără nimeni cum trebuie, niciodată nu stim ceva concret. 

I 

Vorbitor 3: Tu ai dreptate acum lasă pe dl. primar. 

Primar Radu Mihaiu: Deci bun, deci a seu I taţi-mă, că este o discuţie. Ascu I taţi-mă şi vreau 
să înţelegem această discuţie. Aş vrea să înţelegem această discuţie. 

Eu vreau să se întâmple aceste lucruri în primul şi în primul rând, ca cei care au taxele plătite 
şi cei care să zicem că taxa n-au plătit-o, dar doar pe anul ăsta, să fie favorizaţi . Asta e foarte 
greu cu licitaţie. Vă spun eu, vă zic de ce e complicat cu licitaţie, de ce este cu licitaţia? O să 
vă spun, vă explic imediat de ce este o discuţie, doamnă, ascu I taţi-mă, că dacă nu mă 
ascultaţi, se va inflama, se termină discuţia. Dacă nu mă ascultaţi, ajungem iar să ne certăm 
degeaba şi n-are sens. Doamnă ascu I taţi-mă până la capăt, vă rog frumos, vă rog eu mult. 
Eu îmi doresc să iasă cât mai bine, pentru cât se poate de mai bine pentru toată lumea. Asta 
este ce-mi doresc. Nu-mi doresc să câştig mai mulţi bani sau mai puţini bani, dar îmi doresc 
să existe o responsabilitate. 

A există o discuţie care ţine despre florării în sine, despre chioşcuri. Am avut şi am în intenve 
să cumpăr din partea primăriei, să cumpăr nişte modele noi de florării care să arate bine, să 
fie un mobilierstradal frumos. E greu, să ştiţi, păi ascultaţi-mă şi după aia dăm şi răspunsurile. 
Deci dacă facem acest lucru cu acest mobilier exista iniţial in dorinţa ca dvs. să-l plătiţi, ceea 
ce pare nerezonabil în acest moment, pentru că costurile sunt mari, ascultaţi-mă până la 
capăt. Dacă mă lăsaţi să termin, dacă mă întrerupeţi, nu am cum să termin . Durează mai 
puţin dacă mă lăsaţi să vorbesc decât dacă mă întrerupeţi în permanenţă. 

Şi atunci există discuţia că le cumpără primăria şi vi le pune la dispoziţie în schimbul unei 
taxe. Doar că legea nu ne lasă în acest moment să vă punem la dispoziţie decât în urma unei 
licitaţii. Asta a apărut, această discuţie, dar nu am luat încă decizia că le facem. N-am luat 
această decizie şi vreau să mă consult cu dvs. pentru că dacă e să avem nişte florării care 
să arate mai bine, şi unele dintre ele nu arată eh iar bine în acest moment, ar fi mai acceptate 
şi de restu I oamenilor. Şi atunci discuţia este, ascultaţi-mă, nu mă întrerupeţi. Nu am terminat, 
nu am terminat. 

Vorbitor 3: Eu am înţeles. Staţi să vorbească şi dl. primar, după care vă spune sau încercăm 
să găsim soluţii, să găsim soluţii ca acest lucru să se întâmple fără licitaţie . 

Primar Radu Mihaiu: Încercăm să găsim soluţii, că înţeleg că nu vă convine şi că după aia 
vă certaţi între dvs. Ascultaţi-mă, vă rog, că am ceva de spus, ca să înţelegeţi şi ce am eu de 



zis. Aici nu este vorba dacă vă permiteţi sau nu, că nu trebuie să plătiţi întreaga sumă, că 

acele florării dacă le cumpărăm, le cumpărăm şi pentru oraş, nu doar pentru dvs. Nu, nu 
devin ale dvs., nu trebuie să le plătiţi cu totul. Deci puteţi să plătiţi o sumă mai mică decât 
costul lor. Problema cea mai mare pe care o înţeleg este că trebuie să vă certaţi între dvs., 
că cineva vine să liciteze pentru florăria altcuiva. Am înţeles această reţin ere a dvs. Vă rog 
să mă ascultaţi. Încercăm să găsim pe lege o variantă în care să cumpărăm noi mobilierul, 
mobilierul pe care l-am văzut la alte sectoare este între 15.000 şi 20.000 euro pentru fiecare 
chioşc. Ascultaţi-mă, linişte, vă rog ascultaţi-mă puţin. 

Ascultaţi-mă, vă rog, vă rog un pic de linişte, vă rog un pic de li n işte, vă rog, un pic de linişte, 
este nerezonabil să credem că că dvs. puteţi plăti într-un timp ori care suma asta. Nu cred că 
se poate plăti această sumă şi consider că felul în care arată fl o răriil e este şi o treabă a 
oraşului, nu doar a florarilor. 

Mai ascultaţi-mă un pic, vă rog, m-aţi întrebat de unde a ven it discu ţia despre li citaţie? Nu 
intenţionez să fac licitaţie. Haideţi să clarificăm asta. Căutăm va riante în acest moment. 
Ascultaţi-mă, dacă nu mă ascultaţi şi mă întrerupeţi în permanenţă nici nu apuc să termin şi 
iar vă ambalaţi de la nişte chestii care nu se întâmplă. Deci căutăm variante prin care acest 
lucru se poate întâmpla. Căutăm variante. Dacă nu se poate întâmpla acest lu cru, dacă nu 
putem să le cumpărăm şi să vi le punem la dispoziţie fără licita ţi e, atunci posibil să nu mergem 
pe această variantă care oricum durează. În niciun caz nu s-ar întâmpla de la anul, că şi dacă 
facem noi mobilierul acesta nu s-ar cumpăra la anul. 

Deci bună seara, bun ă seara îmi permiteţi şi mie să vorbesc, vă rog fiecare pe locul lui. Pe 
min e nu mă interesează să elimin din fl o ră rii . Nu vreau să aju ng la 30 sau 40, ca la alte 
sectoare, că la alte sectoare sunt40. N-am vreunconcurscu n imeni , nu am. Singura mea 
miză este ca spaţiul public să fi e folosi t corect ş i cei care suntacolo să nu îi încurce pe a lţii 

ş i să îşi plătească taxele. Asta este ce mă interesează. Deci asta este ce vreau . Deci ce o 
să propun la vot este aşa. A, la un moment dat, o să vedem care este acel moment. 

Cine nu are plătite taxele la zi, se va rezilia contractul cu totul ş i acel con tract poate fi pus la 
dispoziţia altcuiva. Dacă locaţi a rămâne, dacă nu ştiu ce poate fi dispus la dispoziţia altcu iva, 
cum este? Cum se pune la dispoziţia altcuiva? În că n-am stabilit. Aştept de la dvs. propu neri 
care să fi e mulţumitoare. Da, vă zic, dacă nu-ş i plăteşte taxele până la data de, se reziliază 
şi atun ci fl orăria aia va ajunge la altcin eva care n-are datorii. Nu, nu, doamnă. Vorbesc de 
toate . Nu ascu ltaţi. Rămâne să păstrăm nişte reguli. Unele dintre regul i sun t şi să nu avem 
şase fl o ră rii într-o intersecţi e, să avem dou ă , că două mi se pare ok. Ş i nu vreau să spun mai 
mult că su ntun eleflo rării care stau de mulţi ani ş i care nu vând doar flori , dar nu vreau să 
intru în discuţia asta. 

Vorbitor 6: Păi e nu ştiu a câta oară când faceţi această afirmaţi e în public, dl. Primar, că se 
întâmplă alte lu cruri în florăriile astea . La Sectorul 1 am avut o discuţie cu dna. primar pentru 
locuri de şase an i n eplătite . Din cau ză că nu se elibera niciun aviz şi oamen ii nu putea să-ş i 

pl ătească. Simpl ă înţelegere a vorbit un consilier, dar doamna primar a fost de acord şi-au 
făcut eşa lona rea, au plătit oamenii. 



Primar Radu Mihaiu: Unele florării nu respectă regulile de care am spus, cum o să fie ok? 
Veniţi dvs. cu o soluţie, dacă spuneţi că se construieşte, veniţi cu o soluţie şi eu vă spun că 
unu la mână, dacă nu vă regăsiţi pe lista de 71 pe care o să o revizuim şi cu cele care-s 
nefuncţionale? Da. Deci dacă nu vă regăsiţi pe această listă, vă rog frumos să trimiteţi către 
primărie un o hârtie în care să spuneţi; cine vrea să tri mită prin asociaţie, s-o facă prin 
asociaţie. Cine, mă scuzaţi , nu că trebuie să spună o chestie importantă asociaţia nu 
reprezintă pe toată lumea de aici, haideţi să o spun cine vrea să o facă, ascultaţi-mă, linişte , 

vă rog cine vrea să o facă prin asociaţie, liber să o facă prin asociaţie. Cine vrea s-o facă 
direct la primărie, poate s-o facă direct la primărie. N-am nicio problemă. Vorbesc cu toată 
lumea şi cu asociaţia şi cu oricine altcineva. Deci nu am niciun fel de problemă. 

Da, da, că sunt ptruzeci în Sectorul 1, dvs. aţi zis, în Sectorul 2 sunt de departe cele mai 
mu lte floră riile peste tot, dare la Obor, de aici da. Dar şi în propunerea mea rămân dublu faţă 
de alte sectoare, da, deci haideţi, vă rog, propunerea că dacă îmi veniţi cu lista de toate 
florăriile , pe cuvânt că nu stau de vorbă . Deci vreau ca fiecare să aibă o explicaţie clară de 
ce ar trebui să rămân ă pe regulile pe care le-am zis mai devreme. Dacă iar îmi vine asociaţia 
florarilor, că toate trebuie să rămână în picioare, atunci înseamnă că stăm degeaba de vorbă? 
De asta vă rog pe dvs. care aveţi câte o situaţie personală, s-o descrieţi, că o s-o citesc. 

Acea situaţie personală dacă spuneţi că trebuie să rămână, că nu ştiu cui i s-a îmbolnăvit 
căţelul şi nu ştiu ce pisica s-a îmbolnăvit pisica şi n-a pututşase luni de zile să funcţioneze 
floră ria? 

Anca Nica: Da, da dl. primar nu ironizaţi, vă rog, situaţia unui copil bolnav, cu îmbolnăvirea 
unei pisici, că asta asta faceţi în momentul de faţă. Adică dl. de mai devreme a spus situaţia 
personală despre copil şi acum o comparaţi cu o pisică sau cu un căţel. Este foarte urât lucrul 
ăsta. Anca Nica este numele meu, nu , doar atât. 

Primar Radu Mihaiu: Da, v-am spus, am spus că o să fac tot ce ţine de mine, ca cei care 
au taxele plătite la zi sau mă rog, hai să zicem că nu şi le-au plătit pe anul ăsta , să aibă loc. 

Vă rog, bună seara, în orice fel vor, si pe mail. Bună seara mă auziţi şi pe mine? Mă scuzaţi. 
Unii s-ar putea să se simtă mai reprezentaţi de ei înşişi, decât de dl. Din că. Da, dacă ei îşi 
doresc să fie reprezentaţi de dl. Dincă, nu mă deranjează să fie reprezentant dl. Dincă. 

Acu ma, ca să fim oneşti, dl. Din că nu reprezintă Asociaţia Florarilor, că n-are voie. Da, deci 
doar informal poate să reprezinte. Poate să reprezinte Asociaţia Florarilor da, doar informal, 
mă rog, înţeleg. Dar să ştiţi că formal , dar formal nu are acest drept. Da, aşa este foarte bine. 
Mă bucur, nu zic asta, nu zic, nu zic că nu este aşa. Eu vă zic, nu mă deranjează , dar 
ascultaţi-mă, că nici nu o să accept că toată lumea îmi spune o poveste , că vine dl. Dincă 
cu cinci poveşti lacrimogen e trase la xerox pentru fiecare. Cine a pus-o pe trecerea de pietoni 
trebuie s-o mute. 

Ok, vă rog sa aflaţi adevărul, că e situaţia cu mine, 

Primar Radu Mihaiu: Dar eu nu ştiu în ce zonă sunteţi dvs. vă rog din suflet nu ştiu. 

Vorbitor 1: Deci eu de mic copil muncesc acolo de la vârsta de 10 ani în Pantelimon, 256. 



Primar Radu Mihaiu: Aţi muncit că n-am istoric de când este acel loc 

Vorbitor 1: Şi cum aţi aflat că am fost plecat în Anglia? Trebu ie să aflaţi şi asta, dl. Primar, 
dacă era 174 de florării , toată lumea zice că toti su ntîn situatia asta, dar stim cu totii că nu e ' , , ' 
aşa. 

Primar Radu Mihaiu: Nu zic că dvs. nu sunteţi, că probabil că sunteţi. Da, noi nu avem cum 
să verificăm acest lucru, dar vă mai spun, vă am mai spun o dată ce am zis cin e este cu 
taxele plătite la zi , cine a fost ieri cu taxele plătite la zi, că acu ma s-ar putea să fi e mai mulţi. 
Cine a fost ieri cu siguranţă are din partea mea toată susţinerea pentru a continua. Poate nu 
în locul ăla, poate îl mai mutăm, poate nu ştiu, vedem dar are toată susţinerea. Da, da, cine 
are taxele plătite la zi , că su ntfoarte mulţi care n-au, am mai zis o dată . Vă rog, imediat intră 
şi online, imediat intră şi online . O să iau din onlinedupăce adică ce se întâmplă aici? Lin işte 

vorbim pe rând. Ce spuneţi după aceea? Dar până acuma ce au aşteptat? 

Păi ce au aşteptat până acum? De ce-s cu 5 ani neplătiţi? Datorii de 55.000 lei noi, 550 de 
milioane lei vechi. Bun, o să iau din online şi după aceea pe dvs. că aţi ridi cat de mult mâna? 
Da da da iau din online, că tot aşa. Rog un pic de linişte. Vă rugăm să faceţi linişte , că se 
vorbeşte online. Cineva doreşte să vorbească din online, vă rog frumos, bună seara. 

Anca Nica: Bună seara, Anca Nica sunt de la AsociaţiaE-Româniadl. Primar mă bucur că 
văd că de data asta sunteti cu cu temele mai bine făcute si ati venit, ati venit cu niste cifre 
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mai mai reale vizavi de numărul de de florării. Mai vrea să vă reamintesc că noi de la asociaţie 

am făcut o scrisoare deschisă semnată de multe alte organizaţii care reprezintă societatea 
civilă ş i care vă aduc la cunoştinţă faptu I că lu crurile pe care dvs. în momentu l ăsta le punev 
pe masa discuţiei sunt discriminatorii şi că oamenii ăşti a au nevoie să-şi păstreze locuril e de 
muncă . Pe noi ne-ar ne-ar interesa foarte tare să vedem aceste crite rii cu care aţi ven itacum 
să le vedem înscris, să ni le comunicaţi ş i nou ă, pentru că în con tinuare sunt destul de 
discutabile. Sunt multe alte societăţi comerciale care funcţ i onează pe spaţiu verde şi care nu 
au niciun fel de problemă. De asemenea, reamintesc faptu I că sunt mu lte, multe alte soci etăţi 

comerciale care au datorii foarte mari , chiarfoarte mari la bugetu l de stat şi care nu stau pe 

spaţiul public, sunt în în chiriere, dar în acelaş i timp rămân cu datorii. Da, şi bugetul local are 
de suferit, iar acolo măsurile le a plică diferit administraţia l oca l ă .Oamen i i primesc notifi cări, 

se pun popriri pe cont, acolo unde este cazul. 

Oamenii ăşti a trebuie să fie informaţi cu privire la s itu aţi a lor fin ancia ră, exact cum se întâmpl ă 
ş i în cazu I altor societăţi, soc i etăţi comerciale . De asemenea, aţi zis că se poate face această 
solicitare prin care oamenii să îşi poată eşalona datoria . Sunt con v insă că toţi oameni, 
oamenii care au datorii, nu fac această meserie pentru că sunt bogaţi şi faptul că au datorii 
vă a rată că nu fac altceva decât să ruleze nişte bani din care să supravi eţu i ască şi din care 
să se tră iască de la lun ă la lun ă . De asemenea, ai 

Primar Radu Mihaiu: Doamn ă , vă contrazic, unii fraieri ş i a l ţii şmecheri întotdeauna. 
Întotdeaun a capitalismul asta face. Sunt oamen i foarte săraci ş i oamen i foarte bogaţi. Aşa 
cum ş i român ii sunt foarte bogaţi ş i unii foarte săraci. La fel se în tâmplă şi atun ci când vorbim 
de romi. Sunt unii ca re vor avea bani şi unii ca re nu vor avea bani. 



Anca N ica: Şi atunci trebuie să avem grijă de cei care vorbiţi, de romi. 

Primar Radu Mihaiu: Eu nu vorbesc de romi, eu vorbesc de florari. Dacă dvs. toţi florarii, toţi 
care sunt acolo sunt romi, toti care sunt acolo sunt romi? Da , asta este sustinerea dvs. Eu 

' ' 
nu ştiu acest lucru şi nu am verificat acest lucru şi nu mi se pare normal să-l verific, nu? 

Anca Nica: Păi atunci vă comunic eu că oamenii de acolo sunt oameni care dacă mâine 
rămân fără locuri de muncă, nu o să-i angajeze nimeni. Şi dvs. nu luaţi acest aspect în calcu I. 
Oare există florărie care angajează oameni? Nu, nu dvs. Nu luaţi în calcul faptul că oamenii 
ăştia de mâine s-ar putea să vină pe uşile dvs. şi să vă ceară acel banal ajutor social, dar din 
care oricum nu se poate trăi. 

Iarăşi cerem ş i susţinem în continuaresănu aplicaţi acest criteriu prin care oamenii vor trebui 
să concureze între ei. Criteriul acesta de primul venit. Ba da, am fost foarte atentă, dar în 
acelaşi timp am înţeles şi faptul că doriţi să achiziţionaţi dvs. ca şi primărie, alte chioşcuri. 
Femeile astea de fiecare dată când se apropie alegerile locale sunt o minge de fotbal. 
Interesele lor nu sunt reprezentate şi sunt folosite în alte interese despre care eu nu vreau 
să vorbesc acum. Dar reamintesc acest fapt că la fiecare 4 ani trebuie şi sunt învârtită de 
colo-colo. Na. Tocmai de aceea oamenii nu îşi pot păstra continuitatea, din cauza asta au 
datorii, pentru că nu au stabilitate pe locurile pe care încearcă să-şi câştige pâinea. 

Primar Radu Mihaiu: Vă rog tare mult, din 2013, de la hotărârea de consiliu, doamnă, cum 
n-au stabilitate, doamnă? 

Anca Nica: Şi din 2013 de ce până acuma nu s-a discutat niciodată despre datoriile acestor 
oameni? De ce până acuma nu a nu a venit nimeni cu notificări către ei? De ce nu a fost 
niciun interes ca oamenii ăştia să intre în legalitate, să-şi plătească datoriile, să existe 
această eşalonare? Tocmai pentru că interesele lor nu sunt prioritare şi devin prioritare 
interesele lor. Momentul în care se apropie alegerile. Rog tare mult, nu-i vizibilizaţi. Repet, 
sunt femei de acolo care de mai bine de 30 de ani da, să vorbesc, vă rog să mă ascultaţi, vă 
rog să mă ascultaţi, că eu v-am ascultat mai bine de o oră. Da, sunt femei care de 30 de ani, 
de 30 de ani practică această meserie. Gândiţi-vă şi dvs. că asta trebuie să fie o condiţie de 
prioritate. 

Dacă femeia asta a stat 30 de ani si toată viata ei a făcut mu nea asta, unde se va duce . ' 
femeia asta? Ce o să fie nevoită să facă, trebuie să mă lăsaţi, trebuie să mă lăsaţi să-mi 
termin ideea, pentru că eu am ascultat şi am ascultat pe toată lumea şi este dreptul meu să 
vorbesc. Faceţi comparaţie între bolnăvi, îmbolnăvirea unei pisici şi îmbolnăvirea unei unui 
copil îmi daţi voie să vorbesc şi eu , îmi daţi voie să-mi termin ideile. Suntem în dezavantaj. 
Noi plătim taxe şi impozite, dar nu primim pensie. Dar vorbiţi de meserie? Da, avem un 
serviciu . Din online da da da. Am crezut că continuaţi dvs. discuţia asta . Ziceam că suntfemei 
care nu vor avea ce să facă după ce această măsură va intra în vigoare. Vă rog tare mult 
ţineţi cont, trimiteţi criteriile şi haideţi să stăm de vorbă să găsim soluţiile cele mai potrivite. 

Primar Radu Mihaiu: Doamnă, haideţi, suntem în consultare publică peste o lună şi n-a~ 
propus nicio soluţie. 



Anca Nica: Păi am trimis o scrisoare. Ba da, am trimis scrisoare deschisă, se pare că n-a 
ajuns la dumeavoastră. Am venit şi am soluţie. Am început să monitorizăm şedinţele de 
consiliu ale Primăriei Sectorului 2. Mi-aţi pus data data trecută în şedinţă. Vom conti nua acest 
proces în care monitorizăm modu I în care se va discuta despre interesele femeilor care 

practică această meserie. Repet, noi vrem să se renunţe la acest criteriu şi mai mult decât 
atât şi bărbaţi care practică această meserie. Da, aceşti bărbaţi au învăţat meseria de la 
mamele lor, dar tocmai asta vă si zicem noi, că femeile astea sunt l ăsate asa la voia cui îi , , 

doreşte să fu re această meserie. 

Repet, aş dori să se întocmească în cadrul primăriei o comisie care să meargă la pas. Eu vă 
văd să faceţi dezvoltare comunitară, să ştiţi, merg cu dvs. la pas şi să găsim. Luăm fiecare 
florărie şi să vedem ce este în neregulă acolo, dacă trebuie mutată 5cm, 1 Ocm, 2m, ?m. 
Haideţi să găsim soluţiile să păstrăm. Ştiu că sunt cele mai multe fl orării în Sectorul 2. Asta 
pentru că aveţi cea mai mare comunitate de romi tradiţionaliflorariîn sectorul dvs. şi ar trebui 
să vă mândriţi, pentru că florăresele dau un colorit aparte sectorului. Totuşi meseria de 
florărese face parte din patrimoniu material al culturii rome. Sunt lucruri pe care ar trebui să 
le valorizaţi. Cel puţin asta erau aşteptările mele de la USR, să înţeleagă lu crurile astea legate 
de comunităţile minoritare. 

Da, ştiu că colegii mei din societatea civilă v-au abordat pe la diferitele evenimente la care 
aţi participat săptămâna trecută. Cu siguranţă veţi mai participa. Salutăm aceste participări 
ale dvs., dar haideţi să găsim soluţiile potrivite, pentru că nu degeaba societatea c i vilă s-a 
aliat cu o asociaţie. 

Primar Radu Mihaiu: Aştept propunerile dvs. constructive. În afară de discursuri din acestea 
înălţătoare, dar fără niciun fel de propunere pragmatică. Când o să aveţi o propunere 
pragmatică o să o discut şi dacă dvs. puteţi să mergeţi la pas şi să faceţi acele lucruri pe care 
spuneţi că trebuie să le facem, eu o să ţin cont de ele. Dar vă rog frumos să veniţi cu propuneri 
con structive.Aşa am venit şi eu ş i cum le propun tuturorcacei care nu se găsesc pe li s tă să 

poată face acest lucru. Mulţumesc mult, vă rog, dl. a fost, nu decide o comisie , decidem 
împreu n ă . 

Vorbitor 6: O comisie a fost ş i am 2,40m pe intervalul la pietoni, trecerea de pietoni, pentru 
care motiv? N-am treabă cu circulaţia. Bulevardul La cul Tei 109, puteţi să verifica~ 

bulevardul. La cu Tei 109, 109. 

Primar Radu Mihaiu: Asta este una din cele cin ci florării de la Maica Domnului.Acolotrebuie 
să rămânem cu două. Nu ştiu cum să alegem care sunt cele două. Păi vă spun eu care este, 
că ne trebu ie o regu l ă. Ştiţi care o să rămână? Cele cu taxele la zi, dacă su nt cum vi se pare 
si normal. Cine-i cu taxele la zi rămâne foarte corect. Este foarte corect, e foarte corect si . . 
aşa să facem. Aşa o să facem, să verifice, că deja apar pe listă . O să refacem această listă 
în urma dezbaterii. 

Darvă rog frumos. Am zis că lista nu este bătută în cuie. V-am zis că puteţi avea o propun ere. 
Mulţumesc mult, dna. cu u pălăria verde. Mulţumesc. 



Vorbitor 7: Eu totuşi am o nelămurire. dvs. spuneţi că în 2013-2014 s-au făcut locuri pentru 
170 şi ceva de florării , au votat Consiliul Local, din care bun,47 nu există. Deci au rămas 
127. Toată lumea e de acord pe numărul ăsta. De ce dintr-o dată nu mai avem nevoie de 
127? Avem nevoie doar de 71? Am înţeles că sunt anumite reguli, dar de ce? În 2013 
existau? De ce era loc pentru 174? Nu erau aceleaşi reguli , în 2013 nu erau acelaşi reguli? 
Bun şi văzând că cu noile reguli care sunt destul de rezonabile, rămâne loc doar pentru 71 
nu pentru mai multe da, să găsim alte locuri? 

Păi şi asta este întrebarea mea. N-ar fi mai simplu în loc să spuneţi oamenii or că le desfiinţav 
56 de afaceri familiale, din care oamenii ăstia îsi duc traiul si îsi hrănesc familia, în loc să 

' , ' ' 
spuneţi că le desfiinţaţi, să dialogaţi cu ei şi să găsiţi alte amplasamente, să rămână 127? 
Bun, unu la mână, nu pot să rămână 127, în condiţiile în care este evident că unii dintre ei 
au datorie 55.000 lei, 55.000 lei. În cât timp poate să plătească un florar55.000 lei datorie la 
stat? Păi tocmai asta trebuie, de exemplu.cei de la, cum îi spunea, asistenţa socială, să intre 
în dialog cu dânşii şi să vadă de ce nu -ş i pot plăti datoriile astea. Poate au alte probleme 
financiare şi atunci poate să intre într-o structură împreună cu ăştia de la social. 

Primar Radu Mihaiu:N-au plătit niciodată nimic. 

Vorbitor 7: Şi atunci se să se înţeleagă de ce unii n-au plătit, poate au fost nişte probleme. 
Poate au fost nişte probleme administrative. Nu puteţi să spuneţi că sunt rău platnici din rea 
voinţă toţi , nu puteţi să spuneţi lucru ăsta, avem dezbaterea asta. Păi şi asta să înţelegem. 
Haideţi să nu mai spunem că desfiinţaţi 56 de locuri. Ci că 56 de locuri sunt problematice şi 
să găsiţi soluţi i pentru dânşii. Din cele 56 , mă scuzaţi, din cele 56 care există pe locaţie, 25 
erau închise ieri, 25 şi n-au voie să-şi ia o zi liberă? Poate majoritatea nu erau, unii care erau 
cu marfă, da, dar nu puteţi să vă bazaţi decizia pe o singură zi. 

Primar Radu Mihaiu: Nu , nu .Au fost mai multe zile, au fost mai multe zi le. Eu vă spun aşa, 
când s-a luat această decizie a fost o echipă, o comisie, dacă vrei să-i spunem aşa , dar a 
fost o echipă, n-a fost o comisie din primărie, care a verificat toate florăriile pe o perioadă, a 
monitorizat toate florăriile pe o perioadă de o lună.Această perioadă de o lună a cu prins luna 
martie, o lună care este foarte importantă pentru florari. Unele unele dintre florăriile propuse 
spre desfiinţare au fost închise de întâi şi de 8 martie. Nu toate, daru nele, nu-mi spuneţi că 
există vreun florar. 

Vorbitor 8: Cine zi ceţi dvs. a avuto supărare mare, i-a murito fată de 21 de ani, ea nu putea 
să iasă . Atunci nu e treaba mea că nu sunt neam. A ştiu de cine ziceţi, n-a putut să iasă . Vă 

daţi seama la ce su păra re a fost că a muritu n copil de 21 de ani? 

Primar Radu Mihaiu: Haideţi să vedem şi niştefapte, nudoarvorbe, că momentan o poveste 
lacrimogenă nu ne costă nimic. Poveşti poate să spună oricine despre oricine altcineva. Da, 
deci o poveste din asta de stors lacrimi ne pricepem cu toţii să spunem. Haideţi să vedem 
dacă este şi reală această această situaţie. Păi să vedem dacă e reală . Că o poveste poate 
să spună oricine, 

Vorbitor 9: Dar nu e să o trataţi pe dna. drept mincinoasă.Acu ma ce spuneţi? Nu puteţi să 
spuneţi că dna. e mincinoasă? Acum nu a zis dna. Poate nu ştie, că nu vorbea de dumneaei? 



Doamna zicea că e cineva despre care a cunoscut.Suntem cu toţii, să ştiţi, trebuie să ţin ev 
cont şi de spiritul comunitar al oamenilor. 

Primar Radu Mihaiu: Deci nu este acceptabil să stăm pe spaţiul public, să nu plătim şi să 
încercăm să funcţionăm , să nu plătim taxe. Nu e acceptabil indiferentce mi-aţi spune. Aştept, 
aştept propuneri de la dvs. pentru îmbunătăţirea listei şi regu lamentului. De asta suntem în 
consultare publică . Aştept propuneri pentru modificarea listei ş i pentru regulament. 

Vorbitor 10: Domnule Primar, vă rog frumos. Suntem ş i noi femei bătrâne, suntem femei 
bolnave, deci suntem femei muncite de o viaţă întreagă . De când ne -aţi anunţat că se 
întâmplă ce se întâmplă cu florăriile noastre, nu mai avem somn, nu mai avem pofta de 
mâncare, nu mai avem putere. Noi ne vine salvarea acasă. Suntem bolnave de inimă. Vrem 
să ştim şi noi ceva, că e albă, că e neagră. 

Explicaţi-ne pe înţelesul nostru, că nu toată lumea avem carte. Suntem ş i proaste care n
avem carte. Astea mai tinere au carte, astea bătrâne, poate suntem mai proaste. Vrem să 
ştim şi noi ce facem. Aţi ales 71 de locaţii? 

Primar Radu Mihaiu: Da, 71 de locaţii am propus. 

Vorbitor 1 O: Le-aţi propus. Poftim le-aţi propus. Poarte bin e astea 71 de locaţii su nt locaţiile 
sau rămân şi florăresele? Nu înţelegem. Trebuie să ştim cu cei care sunt, cu cei care aţi spus 
că sunteţi mulţi. Asta am vorbit şi eu mai mult. Dacă rămân, Da, vă rog, cei care rămân, aţi 

spus în intersecţie că unde sunt mai mulţi? Da, că îmi pare ră u , să nu vă supă raţi pe mine că 
m-am băgat, dar nu vorbesc numai numele meu, că noi vorbim toţi unu pentru toţi. 

Dacă ridicaţi doi, trei din acele intersecţii care sunt mai multe, ajutaţi-mă să găsiţi ni ştesoluvi 

rezonabile, dar pentru cine are taxele plătite. Atenţie, pentru că şi ăia au familii ş i ă ia trebuie 
să mănân ce, au copiii acasă, vă rog eu frumos , aţi vorbit de când aţi ven it. Lăsaţi-mă şi pe 
mine 2min, că la min e la 2 zile vine salvarea, că-s boln avă de inimă. Eu fac parte dintre cele 
71 de l ocaţii care l e-aţi ales. Adevărat, am avut foarte multe probleme, ş i am am datorii , dar 
nu din alea cum aţi spus dvs. de nu ştiu câţi ani , nu . Dacă e u, de exemplu, vin ş i fac o cerere, 
nu ştiu că o dau, nu dl. Gică, că vin la primărie, nu, n-o să permi t vân zarea, nu o să permit 
vânzarea pentru eşalon a re, ca să plătesc. 

A ok, împrumut fac, pot să stau lini ştită şi ies de mâine la muncă şi să zic drag muncesc 
plătesc dar să nu mai să ş i să fiu lini ştită să zică nu vine nimen i să zic eşi afară . Acum câteva 
seri a ridicat-o pe vecina de l ângă mine. Era băiatul meu la tarabă. Eu eram acasă ş i m-a 
sun at. Când m-a sunat am zis au , au , au, au ş i am dat telefon la Salvare. 

Primar Radu Mihaiu: Două fl oră rii s-au ridicat în ultimele zile, dacă nu mă înşel, pentru că 
trebuie să facem altceva. S-au mutat ambele. M-aţi întrebat? Pot să vă răspund, opriţi-vă, 
lini şte vă rog, lini şte, da, s-au mutat. Nici măcar nu s-au ridicat. S-au mutat pe Colen tin a, aia 
în faţă la Penny? Da, l ângă staţia de au tobuz. 

Ok în sfârşit deci ca idee generală încercăm să găsim soluţii care să respecte aceste reguli, 
dar trebuie să mă ajutaţi. Dacă îmi spun eţi că toate trebu ie păstrate pe locu rile alea, nu am 
nicio şansă. Vă spun sincer, dacă pare rezon abil, că vă puteţi p l ăti taxele, puteţi face o cerere 



pentru acest lucru bun, că plătiţi, cum trebuie procedat. Cine vrea să facă eşalonare de taxe 
o să vă rog să ia legătura cu dl. viceprimar Andrei Panăitescu pentru acest lucru. Poate 
organizăm o întâlnire fix pentru chestia asta. Să vedem si analizăm dacă se poate. Da, că la . 
unii nu se poate, mă scuzaţi, n-o să cred pe nimeni că o să-mi plătească 55.000 lei în niciun 
timp. Să nu-mi spuneţi că florăria asta o să plătească vreodată 105.000 lei. Adică 1 miliard 
lei vechi . Sunt multe cazuri. Cu 55.000 mai sunt, cu 39.000, cu 49.000 nu o să plătească, nu 
mai au nicio şansă. Asta spun şi eu. 

Vorbitor 11: Deci, deci, atenţie, vă rog dl. primar, ce spuneţi eu vă mai întreb şi altceva suma 
asta mare este pentru loc da, că e neplătit de 10 ani. Da, Domn primar, vă rog frumos că nu 
era în vechiu I regu I ament, că se desfiinţează, în nou I regulament o să se desfiinţeze ? 

Vorbitor 10: Domn primar, vă rog frumos răspuns şi pentru mine. 

Primar Radu Mihaiu: Staţi, staţi , că nu pot să vorbesc cu mai multă lume deodată. 

Vorbitor 10: Vă rog răspunsul pentru mine, vă rog frumos. Deci dacă eu plătesc, pot să stau 
linistită, să ies linistită, să muncesc, să stiu că nu mă de nimeni afară. . . . 
Primar Radu Mihaiu: Nu vă ştiu speţa dvs. nu vă ştiu speţa dvs. şi nu s-a luat încă o decizie 
finală, că nu s-a votat în consiliu acest lucru, dar din punctu I meu de vedere, dacă îmi spun ev 
că sunteţi, dacă îmi spuneţi că sunteţi printre cele 71 şi că vă puteţi plăti toate datoriile, că 
eu nu ştiu asta, da, nu pot să zic pentru toată lumea. Faceţi-mi o hârtie sau un ceva în care 
veniţi către mine şi-mi spuneţi că aţi că aveţi o situaţie, cum v-aţi plătit, ai ales. Mai ales dacă 
aveţi pe un singur an, eu cred că puteţi să plătiţi taxele, asta clar, clar. 

Păi nu există datorii . Bun, deci haideţi ca să închidem, să închidem discuţia asta. Ok, haidev 
să închidem discuţia. Este un lucru pe care l-am înţeles , dvs. nu vă doriţi licitaţie, deci nu o 
să luăm o variantă cu licitaţie. Bun , ascultaţi-mă, că mai sunt nişte lucruri pe care trebuie să 
le decidem împreună. Asta am înţeles-o, da, nu se face licitaţie . Da, mai sunt câteva lucruri 
pe care trebuie să le decidem împreună, că nu le ştim nici noi şi trebuie să ne consultăm cu 
dvs. Din punctul ăsta de vedere , cine are taxele plătite la zi şi dacă nu încurcă traficul ş.a.m.d. 
rămâne pe locaţie? Da, e toată lumea de acord cu asta. În regulă? Staţi că mai sunt mai 
multe condiţii. Ok, deci cine are taxele plătite după ce luăm o decizie, nu pot să vă dau un 
aviz şi după aia să zic că vreau să desfiinţez florăria? 

Nu pot asta? Da deci păi dacă mă lăsaţi să vorbesc atunci? Deci am înţeles-o pe asta, cine 
e cu taxele plătite la zi şi poate să rămână pe loc? Rămâne pe loc? Da ce spuneţi? Nu 
neapărat. Chiar dacă sunteţi pe lista de desfiinţare acum vă contraziceţi singur? Nu vă 
supăraţi? Nu e adevărat dacă nu respectă 2m. Dacă na, da, da. 

Primar Radu Mihaiu: Sunt unii care sunt la mai puţin de 2m, lor nu pot să le garantez că 
rămân. 

Vorbitor 11: Vă rog lăsaţi-mă să vă pun întrebările care mi se par relevante. Da pe după 
aceea o să revenim cu o altă listă pe care poate o s-o discutăm. Da, Domnule primar, vă rog 

Primar Radu Mihaiu: Nu vă garantează nimeni ceva, pentru că trebuie să facem verificări. 



Vorbitor 12: Domnule primar, ascultaţi-mă, vă rog vreau să mă ascultaţi şi pe mine? 2min 
vă rog frumos 2min vă rog domnule primar eu am florăria pe Ferdinand, în faţa restaurantului 
Macedonia. Am spaţiu 4m în faţă , nu sunt în staţia de trolebuz, am în lateral 6m. Da de ce 
sunt pe lista de desfiinţare? Pentru că sunt plătită? 

Primar Radu Mihaiu: Bun, multumesc, multumesc, si o să refacem această listă asa cum 
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am zis că o refacem ţinând cont şi de aceste lucruri. O să propunem o nouă listă în urma 
discuţiei cu dvs. Da, dar încă mai avem nişte decizii de luat. Deci cine este pe listă şi are 
taxele plătite la zi şi respectă toate chestiile astea rămâne pe loc. Întrebarea este ce facem 
cu cei care, de exemplu, n-o să mai continue pentru că nu-şi pot plăti taxele. 

Vor fi persoane care nu-şi pot plăti taxele şi nu le vor plăti nici odată şi poate au o locaţie unde 
merită să fie o florărie. Acea florărie trebuie să fie dată cuiva şi întrebarea este cum alegem 
pe acel cineva. Eu vreau cea mai bună soluţie . Ajutaţi-mă aici, că nu ştiu să vă spun. Păi 
atuncea o să decid eu. 

Vorbitor 13: Păi şi asociaţia , domn primar nu a luat decizia? Păi cu acordul asociaţiei , 

domnule primar, dar termenul de plată a fost dat? Mă scuzaţi? 

Primar Radu Mihaiu: Ok rog vă rog doamnă, 

Vorbitor 13: Vă rog, mai am cu toate? Da, şi n-am avizul pentru anu I ce vine? 

Primar Radu Mihaiu: Nu vi-l pot da până nu ştiu dacă vă păstreză locaţia sau nu, nu vă ştiu 
cazul fiecăruia în parte. Dacă nu respectă regulile alea, dacă nu sunteţi pe listă, nu sunte~ 
pe listă. Ascultaţi-mă , nu sunteţi pe listă dintr-un motiv. 

Motivul poate să fie că n-aţi lăsat suficient spaţiu, că încurcaţi un să semn de circulaţie sau 
cele pe care le-am spus. Ascultaţi-mă, nu, nu le ştiu pe fiecare. Sau poate sunteţi prea multe 
într-o intersecţie, nu vă ştiu cazul fiecăruia în parte. O să refacem lista şi în funcţie de datorii 
şi o să îi favorizez pe cei care sunt cu datoriile plătite la zi. Asta vă zic din prima, că asta o 
să fac. Cine are datoriile plătite la zi o să fie favorizat, că e normal să fie aşa. Refacem 
această listă şi din punctul meu de vedere e posibil ca pe această listă să existe, culmea, 
chiar mai puţine florării, să ştiţi. E posibil să fie mai puţine florării decât 71. E posibil. Dar 
întrebarea este dacă se eliberează vreo florărie din cauză că nu -şi poate plăti taxele cineva, 
cum o alocăm . 

Asta este o întrebare la care m-ar ajuta să ştiu cum vreţi dvs. să plătească mai întâi dacă n
a plătit. Păi, poate găseşte o formulă , bine decid eu. Am înţeles că acei oameni care au avizul 
de la Poliţia Capitalei, CTC, nu încurcă circulaţia. 

Vorbitor 14: Da, la mine la piaţa Rosetti „„ 

Primar Radu Mihaiu: O să vedem, nu vă pot garanta că dacă există avizul CTC ramâne. E 
sau nu e bine, dar analizăm în fiecare caz în parte. Ok, foarte bine, deci am înţeles acest 
lucru.că dacă nu reuşim să facem fără licitaţie, adică că n-o să facem licitaţie - asta unu la 
mână, că n-o vrea nimeni , lu mea rămâne pe locaţie şi îmi pare rău - cine nu respectă regulile 
astea va trebui să fie pus pe lista care se va vota spre desfiinţare. 



Vorbitor 15: Da, şi ce spuneţi de Calea Moşilor cu Traian, 

Primar Radu Mihaiu: Unde? Ok? A ok, gata, gata am înţeles, da, o să văd cine e cu taxele 
plătite la zi sau nu şi atunci e posibil să refac lista? Da, mai vorbesc 2 min după aia mă 
scuzaţi, nu mai strigaţi între dvs„ mai am 2min şi trebuie să mă duc să-mi iau fetele de la 
grădiniţă. Rog frumos un minut, lăsaţi-mă să spun ceva, bu n,deci o să refacem această listă, 
şi o să o punem tot aşa, o să o punem în consultare. Lista asta v-am zis în funcţie de ce se 
pune această listă din nou spre consultare pentru toată lu mea, dar v-am zis cum? După ce 
criterii? Haideţi că nu mai zic o dată, lista poate şi să scadă şi să crească. 

Vorbitor 15: Asta vreau să vă spun. Mulţumesc dl. Primar, un 30s, dacă pe intersecţie sunt 
cinci florării şi toţi are taxele plătite, sunt la zi, ce e e de făcut? 

Primar Radu Mihaiu: Nu e cazul. O să păstrăm două , o să găsim o variantă să păstrăm 
două şi poate îi mutăm pe ceilalţi, că şi asta e o variantă, să fie mutaţi altundeva? Nu, bun, 
mulţumesc, ne reauzim. 


